
 
 

  

 

Zápis z jednání 37. sněmu 

Hospodářské komory České republiky 

29. května 2025 

 O2 universum Praha 
 

 
 
 
PROGRAM 
 
1. Zahájení, vystoupení hostů a prezidenta HK ČR 

2. Volby orgánů sněmu (volba skrutátorů, zapisovatelů, ověřovatelů zápisu, 
mandátové komise a návrhové komise), schválení předsedajícího sněmu 
a schválení programu sněmu 

3. Zpráva představenstva o činnosti HK ČR od posledního sněmu 

4. Zpráva o činnosti Dozorčí rady HK ČR od posledního sněmu 

5. Zpráva o činnosti Smírčí komise HK ČR od posledního sněmu 

6. Novela Volebního řádu HK ČR 

7. Výroční zpráva HK ČR za rok 2024 

8. Aktualizace rozpočtu HK ČR na rok 2025 

9. Rozpočet HK ČR na rok 2026 

10. Diskuze, různé 
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1. Zahájení, vystoupení hostů a prezidenta HK ČR 
 

37. sněm HK ČR byl slavnostně zahájen v 10 hod. státní hymnou. Následně se slova ujal 

prezident Zdeněk Zajíček, který přivítal účastníky sněmu. Ve své prezentaci připomněl 

základní údaje o počtu podnikatelských subjektů v ČR a jejich podílu na tvorbě HDP 

a pracovních míst. Vyzval vládu k reformám, které mají potenciál nastartovat zvýšení 

konkurenceschopnosti, a k investicím veřejného sektoru do osmi strategických oblastí 

definovaných ve společném prohlášení podnikatelských organizací pod hlavičkou Česko na 

křižovatce. Mezi reformní kroky zařadil také rozšíření role Národní rozvojové banky při čerpání 

prostředků z rozpočtu EU. Na závěr vyzval k nastartování efektivity veřejného sektoru a k jeho 

spolupráci se sektorem soukromým. 

Poté se ujal slova předseda Senátu Parlamentu ČR Miloš Vystrčil, komentoval návrh 

antibyrokratického zákona jako myšlenku, kterou vnímá spíše jako omezující pro politické 

rozhodování. Nicméně vyzval HK ČR k větší spolupráci na antibyrokratických opatřeních 

a pozval přítomné na akci Senátu konanou dne 3. června, věnovanou byrokracii zatěžující 

tradiční průmysl. Cílem akce je upozornit na zátěž přicházející z EU, která ohrožuje 

konkurenceschopnost energeticky náročného sektoru. 

Předseda vlády ČR Petr Fiala shrnul na závěr volebního období vládní kroky. Za největší 

úspěch označil snížení míry inflace – nejnižší za posledních sedm let, růst HDP a vysoký podíl 

investic. Mezi pozitivní kroky zařadil rovněž zbavení se závislosti na ruských energetických 

zdrojích a rozvoj jaderné energetiky. Podle jeho slov ČR také zaznamenala rekordní objem 

zahraničních investic. Aktuální výzvou je nyní hrozba amerických cel. Připomněl, že vyšel 

vstříc HK ČR v otázce navýšení kvót pro zahraniční pracovníky, tzv. flexinovele zákoníku práce 

a reformě vzdělávacích programů. Podobně jako jeho předřečníci uvedl, že vláda podniká 

kroky vedoucí k debyrokratizaci jak v ČR, tak i na úrovni EU. 

Karel Havlíček, místopředseda PSP ČR, avizoval, že jeho hnutí plánuje scénáře pro 

zastropování cen emisních povolenek a investiční opatření. Podle jeho slov je nutné zastavit 

pokles investičních aktivit privátního sektoru, především prostřednictvím odpisové politiky, 

která by firmy motivovala k investicím. Za prioritní označil také nutnost rozhýbat výstavbu 

a digitalizaci stavebního řízení. Poděkoval HK ČR za spolupráci a ztotožnil se s potřebou 

digitalizace státní správy prostřednictvím spolupráce se soukromým sektorem. Reagoval na 

slova premiéra ohledně rozvoje jaderné energetiky a zdůraznil nutnost zajistit účast českých 

firem na těchto dodávkách. Na závěr zmínil potřebu efektivnějšího výběru daní a omezení 

transferových převodů. 

Martin Kupka, ministr dopravy, poděkoval za intenzivní spolupráci s AutoSAP na problematice 

normy Euro 7 a zdůraznil nutnost změny evropské regulace. Informoval, že se podařilo 

prosadit regulatorní kroky umožňující od 1. ledna 2026 využití autonomních systémů 3. úrovně 

v ČR a zavádění pokročilého systému na železnici, který je v Evropě ojedinělý. Tyto úspěchy 

mají potenciál učinit ČR atraktivní pro další evropské země. Apeloval také na zvýšení atraktivity 

technických oborů. 

Mikuláš Bek, ministr školství, mládeže a tělovýchovy, shrnul reformní kroky, které jeho resort 

realizoval s cílem uspokojit poptávku zaměstnavatelů. Změny ve školství obsahují prvky 

duálního systému inspirované rakouským modelem. Zdůraznil, že podíl vysokoškolsky 

vzdělaných lidí bude klíčový pro budoucí konkurenceschopnost ČR. 
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Jan Lipavský, ministr zahraničních věcí, připomněl hlavní kroky diplomacie směřující 

k podpoře českého exportu, vědy, výzkumu a inovací v globálním měřítku a šíření dobrého 

jména České republiky. Dodal, že MZV rovněž realizuje kroky k zajištění přístupu ke kritickým 

surovinám či konzulární spolupráci při získávání zahraničních pracovníků do ČR. 

Předseda Asociace krajů ČR Radim Holiš připomněl spolupráci s komorovou sítí na lokální 

úrovni a zdůraznil roli krajů při zajišťování vzdělanosti obyvatel a udržení výkonnosti průmyslu. 

Výpadek pracovní síly označil za aktuální výzvu pro zaměstnavatele a vyzval k podpoře 

kariérového plánování. 

Bohuslav Svoboda, primátor hlavního města Prahy, zdůraznil roli hlavního města 

v ekonomice ČR jako jejího motoru, což podle jeho slov potvrzuje potřebu lepšího propojení 

Prahy s regiony. 

Závěrečné slovo přednesl Zdeněk Zajíček, který poděkoval hostům a vyzval k realizaci 

národních zájmů nehledě na politickou příslušnost a ke spolupráci s HK ČR, která má zájem 

se na těchto krocích aktivně podílet. 

Podpis memoranda o spolupráci – České ručičky 
 

Dále došlo v rámci dopolední části sněmu k podpisu memoranda o spolupráci mezi 

organizátorem Přehlídky České ručičky a Hospodářskou komorou ČR. Memorandum 

je výsledkem společného zájmu o rozvoj odborného vzdělávání a podporu odborných 

dovedností mladé generace v České republice. Cílem je navázat užší spolupráci při organizaci 

a zajištění národního mistrovství odborných dovedností CzechSkills, jehož je HK ČR národním 

koordinátorem, a výběru soutěžících na prestižní evropskou soutěž EuroSkills. 

Memorandum o spolupráci podepsal Jiří Košťál, ředitel Střední školy stavebních řemesel 

Brno – Bosonohy (a organizátor Přehlídky) a Zdeněk Zajíček, prezident Hospodářské komory 

České republiky. 

Slavnostní předávání Merkurových medailí 

Po podpisu memoranda došlo k předání 29 Merkurových medailí významným osobnostem 

z podnikatelského prostředí. Bylo uděleno 5 bronzových, 8 stříbrných a 16 zlatých medailí, 

které předali přítomní významní hosté. Kompletní seznam je uveden na webových stránkách 

komory www.komora.cz. 

Jana Havrdová na závěr pogratulovala všem oceněným k udělení Merkurovy medaile. Zároveň 

poděkovala všem čestným hostům za jejich účast a cenné příspěvky, které obohatily program 

sněmu. V rámci slavnostní části sněmu se přešlo k technické zkoušce hlasování. 

 

Technická zkouška hlasování 

Tajemník úřadu L. Minčič informoval, že je v souladu s Volebním řádem HK ČR připraveno 

elektronického hlasování pro veřejné hlasování, tak jak byli všichni zástupci informováni 

v pozvánce na sněm. Připomněl, že metodiku každý zástupce obdržel spolu s pozvánkou a její 

plná verze byla obsažena ve sněmovní knize. Informoval, že mohou využít zúženou metodiku, 

resp. malého průvodce hlasováním, kterou naleznou na svých stolech. Všem zástupcům byla 
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u prezence aktivována možnost hlasovat prostřednictvím mobilní aplikace nebo webového 

rozhraní, a to dle jejich vlastního výběru. Tajemník úřadu požádal M. Kašíka, aby přítomné 

seznámil s elektronickým hlasovacím systémem. 

M. Kašík provedl instruktáž a informoval účastníky o způsobu a postupu elektronického 

hlasování. Poté proběhla technická zkouška elektronického hlasování. Limit pro hlasování byl 

stanoven na 30 vteřin. Tento limit lze podle potřeby zkracovat či prodlužovat – úprava limitu 

pro hlasování bude vždy oznámena před zahájením hlasování. 

Při první technické zkoušce elektronického hlasování bylo zaznamenáno drobné nedopatření 

v zobrazování výsledků hlasování na prezentaci. Vzhledem k tomu, že identifikovaná 

technická komplikace vyžadovala několik minut k nápravě, byla v 11:55 ukončena slavnostní 

část sněmu a vyhlášena polední pauza. 

 

2. Volby orgánů 37. sněmu HK ČR (volba skrutátorů, zapisovatelů, 

ověřovatelů zápisu, mandátové komise a návrhové komise), 

schválení předsedajícího sněmu a schválení programu sněmu 

Prezident Z. Zajíček zahájil ve 13:00 hod. pracovní část jednání 37. sněmu. Na začátku nechal 

provést opakovanou zkoušku elektronického hlasování, která proběhla úspěšně. Prezident 

Z. Zajíček se ujistil, že nikdo nemá s hlasovacím systémem problém. Uvedl, že hlasování tedy 

proběhne elektronickou formou. 

Prezident v úvodu konstatoval, že pozvánka na jednání sněmu byla rozeslána v řádném 

termínu dne 15. května 2025, tedy 14 dní předem, všem zvoleným zástupcům spolu 

s odkazem ke stažení sněmovní knihy, která byla umístěna na webových stránkách komory. 

V rámci svolání 37. sněmu HK ČR byly dne 7. března 2025 elektronicky osloveny všechny 

složky HK ČR s výzvou k nahlášení svých zástupců na 37. sněm HK ČR. 

Všechny složky HK ČR, které přijímají členy, tj. 53 okresních (obvodních) a regionálních komor 

mohly delegovat celkem 176 zástupců (2 mandáty za každý okres, který reprezentují) 

a 127 společenstev, která pro zachování parity obou sněmoven (všeobecné a společenstev) 

taktéž mohla delegovat celkem 176 zástupců, tzn. že 49 společenstev mohlo delegovat 

2 zástupce (pořadí bylo určeno na základě počtu členů evidovaných v Agendovém 

informačním systému k 31. prosinci 2024), ostatní společenstva po 1 zástupci. Soupis složek 

a počet jejich mandátů byl schválen na jednání představenstva dne 29. ledna 2025. 

Do 28. května 2025 složky delegovaly 248 zástupců, 146 do sněmovny společenstev a 102 do 

všeobecné sněmovny. Dle prezence byla na sněmu přítomna nadpoloviční většina zvolených 

zástupců, konkrétně 112 zástupců ze všeobecné sněmovny a 89 zástupců ze sněmovny 

společenstev, celkem 201 zástupců. Sněm byl svolán dle platných pravidel Jednacího řádu 

HK ČR § 9 a prezident Z. Zajíček prohlásil sněm za usnášeníschopný. 

Prezident Z. Zajíček přistoupil ke schválení orgánů sněmu. Navrhl hlasovat nejprve jedním 

společným hlasováním o skrutátorech, zapisovatelích a ověřovatelích zápisu, poté jednotlivě 

o složení mandátové a návrhové komise. 
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Prezident konstatoval, že mu nebyly doručeny žádné přihlášky do diskuze ani žádný protinávrh 

usnesení, a proto bylo přistoupeno ke schválení orgánů sněmu. 

Vzhledem k tomu, že se při hlasování o bodu 2 nepodařilo využít elektronické zařízení 

způsobem, který by umožnil jednoznačné zaznamenání výsledků, prezident v souladu 

s § 5 odst. 5 Jednacího řádu HK ČR vyzval k hlasování o tomto bodu prostřednictvím 

hlasovacích lístků. 

 

 

Usnesení 2.1.-2.3.: Volba skrutátorů, zapisovatele, ověřovatelů zápisu  

37. sněm HK ČR zvolil: 

za hlavního skrutátora: Romana Rendu; 

za skrutátory: Jana Bejblíka, Ondřeje Bočka, Luďka Kašpara, Lucii Kirschovou, Denisu 

Klieštikovou, Patrika Lacka, Evu Langerovou, Tomáše Macnara, Alenu Michálkovou, 

Zdeňka Neužila, Gabrielu Pluhařovou, Kláru Slaninovou, Simonu Strouhalovou, Petru 

Švaříčkovou, Martinu Závadskou; 

za zapisovatele: Alenu Mastantuono a Davida Štěpána;  

za ověřovatele zápisu: Daniela Havlíka a Luboše Kastnera. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 111 106 0 5 95.50 % 

Společenstev 87 83 1 3 95.40 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 

 

Prezident Z. Zajíček poté vyzval řádně schválené skrutátory, aby se ujali své funkce. 

Prezident dále vyzval k hlasování o členech mandátové komise. 

 

Usnesení 2.4.: Volba mandátové komise 37. sněmu HK ČR 

37. sněm HK ČR zvolil mandátovou komisi ve složení: Jan Březina, Tomáš Ditrt 

a Miloš Koděra. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 111 104 1 6 93.69 % 

Společenstev 87 82 1 4 94.25 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 

 

Prezident Z. Zajíček dále vyzval k hlasování o členech návrhové komise.  
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Usnesení 2.5.: Volba návrhové komise 37. sněmu HK ČR  

37. sněm HK ČR zvolil návrhovou komisi ve složení: Petr Papež, Martin Slabý 

a Bohuslav Švamberk. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 111 100 1 10 90.09 % 

Společenstev 87 78 2 7 89.66 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 

 

Prezident Z. Zajíček požádal členy zvolené mandátové a návrhové komise, aby se ujali své 

role, sedli si k vyhrazeným stolům a zvolili si mezi sebou předsedy a poté oznámili výsledek 

volby. 

Na základě sdělení ustavené návrhové a mandátové komise prezident vyzval jejich členy, 

aby na mikrofon oznámili, koho si zvolili do čela. Předsedou mandátové komise byl oznámen 

T. Ditrt a předsedou návrhové komise P. Papež. 

 

2.6. Schválení předsedající sněmu 

 

Prezident Z. Zajíček přednesl návrh představenstva HK ČR, které na jednání 23. dubna 2025 

navrhlo za předsedající sněmu Janu Havrdovou. Následně vyzval ke schválení předsedající 

37. sněmu. 

Prezident Z. Zajíček konstatoval, že mu nebyly doručeny žádné přihlášky do diskuze ani žádný 

protinávrh usnesení, a proto bylo přistoupeno k hlasování, a to prostřednictvím elektronického 

hlasování. 

 

Usnesení 2.6.1.: Schválení předsedající 37. sněmu HK ČR 

37. sněm HK ČR schvaluje za předsedající 37. sněmu HK ČR Janu Havrdovou. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 111 95 1 15 85.59 % 

Společenstev 87 76 0 11 87.36 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 

Prezident Z. Zajíček předal slovo zvolené předsedající sněmu, která se ujala své role. 

Předsedající sněmu J. Havrdová konstatovala, že v daném okamžiku je přítomna nadpoloviční 

většina zvolených zástupců, tj. 111 ze všeobecné sněmovny a 87 zástupců ze sněmovny 

společenstev, celkem 198 zástupců. Sněm je usnášeníschopný. 
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Předsedající sněmu připomněla, že v souladu s Jednacím řádem HK ČR § 10 čl. 6 příspěvky 

do diskuze a návrhy usnesení lze podávat jedině písemnou formou prostřednictvím hlasovací 

aplikace, s uvedením jména, složky a bodu, ke kterému se diskusní příspěvek vztahuje.  

V souladu s předchozími sněmy následně navrhla limit 3 minuty pro diskusní příspěvky (k téže 

věci se může vystoupit max. 2x) a limit 1 minuta pro technické připomínky s tím, že v rámci 

diskuse mohou vystoupit pouze zvolení zástupci na 37. sněm HK ČR.  

Předsedající sněmu konstatovala, že jí nebyly doručeny žádné přihlášky do diskuze ani žádný 

protinávrh usnesení, a proto bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Usnesení 2.6.2.: Schválení limitů pro diskuzi a technické připomínky 

37. sněm HK ČR schvaluje limit 3 minuty pro diskuzní příspěvek, maximálně dvě 

vystoupení jednoho zástupce k jedné věci a limit 1 minuta pro technické připomínky 

a faktické poznámky s tím, že v rámci diskuze může vystoupit jen zástupce zvolený na 

37. sněm HK ČR.   

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 111 89 2 20 80.18 % 

Společenstev 87 76 0 11 87.36 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 

 

 

2.7. Schválení programu 37. sněmu HK ČR 
 

Předsedající sněmu uvedla, že program sněmu byl navržen na jednání představenstva HK ČR 

dne 29. ledna 2025. K finálnímu schválení návrhu programu jednání představenstvem došlo 

při schválení pozvánky na sněm dne 23. dubna 2025. V předepsané lhůtě, tedy 30 dnů 

před konáním sněmu (ve smyslu § 9 odst. 6 Jednacího řádu HK ČR) nebyly předloženy žádné 

návrhy na doplnění programu sněmu. Dále přednesla program sněmu a požádala o jeho 

formální schválení. 

 

 

Usnesení 2.7.: Schválení programu 37. sněmu HK ČR 

37. sněm HK ČR schvaluje program jednání. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 110 95 0 15 86.36 % 

Společenstev 87 75 2 10 86.21 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 
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3. Zpráva představenstva o činnosti HK ČR od posledního sněmu 

Před projednáním tohoto bodu předsedající sněmu informovala, že pro všechny následující 

body programu platí, že do 3 dnů před konáním sněmu nebyly předloženy žádné písemné 

připomínky k bodům programu v souladu s § 9 odst. 4 Jednacího řádu HK ČR.  

Předsedající sněmu uvedla, že kompletní zprávy a písemné materiály (zpracované 

za standardní období březen 2024 až únor 2025) jsou součástí sněmovní knihy, kterou si 

všichni zástupci mohli stáhnout v elektronické podobě z neveřejné části webových stránek HK 

ČR, kam obdrželi prostřednictvím zaslané pozvánky přístup. Následně vyzvala prezidenta, aby 

přednesl zprávu představenstva o činnosti HK ČR od posledního sněmu. 

Prezident Z. Zajíček stručně seznámil přítomné se zprávou o činnosti představenstva s tím, 

že detailní informace jsou uvedeny ve sněmovní knize.  

Jako první bod svého projevu shrnul proběhlý ročník konference Česko na křižovatce. 

Následně hovořil o potřebě snížit byrokratickou zátěž podnikatelů a představil účastníkům 

brožuru Byrokratický detox, v níž je uveden návrh zákona o regulaci byrokracie 

vč. odůvodnění. V neposlední řadě shrnul předešlý ročník soutěže odborných dovedností 

CzechSkills a nadcházející zářijové evropské mistroství v Dánsku EuroSkills. Na závěr tohoto 

bodu bylo účastníkům promítnuto video z CzechSkills. 

Předsedající sněmu uvedla, že eviduje jeden příspěvek do diskuze od viceprezidenta 

F. Dvořáka a vyzvala ho, aby jej přednesl. 

Viceprezident F. Dvořák ve svém příspěvku hovořil o jednotě HK ČR a potřebě společného 

sdílení informací v komorové síti. V této souvislosti připomněl usnesení představenstva HK 

ČR ze dne 23. dubna 2025 o propojení členů na regionální i profesní úrovni. Vyzdvihl 

dosavadní práci na aplikaci HappKa a vyzval, aby společná práce složek HK ČR byla 

orámována pod jednou značkou. Nakonec vyjádřil zklamání nad tím, že MPO není partnerem 

CzechSkills a řemeslných soutěží přesto, že tyto činnosti ve svém prohlášení podpořilo. 

 

 

Usnesení 3.: Schválení Zprávy představenstva o činnosti HK ČR od posledního sněmu 

37. sněm HK ČR schvaluje Zprávu představenstva o činnosti HK ČR od posledního 

sněmu včetně priorit pro následující období. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 108 85 4 19 78.70 % 

Společenstev 83 65 1 17 78.31 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 
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4. Zpráva o činnosti Dozorčí rady HK ČR od posledního sněmu 

Předsedající sněmu vyzvala předsedu Dozorčí rady HK ČR S. Holemého, 

aby informoval o zprávě za uplynulé období. 

S. Holemý sdělil, že se Dozorčí rada HK ČR za uplynulé období mezi sněmy sešla celkem 

4x a řešila úkoly vyplývající z její pozice, aktualizaci a kontrolu hospodaření HK ČR a aktuální 

témata. Stručně shrnul jednotlivé oblasti, kontroly a gesce jednotlivých členů dozorčí rady. 

Informoval, že dozorčí rada doporučuje 37. sněmu schválit Výroční zprávu, aktualizaci 

rozpočtu HK ČR na rok 2025 i rozpočet HK ČR na rok 2026. 

Konstatoval, že z kontroly Dozorčí rady HK ČR nevyplývají žádné závažné skutečnosti, které 

by vyžadovaly bližší pozornost. 

Předsedající sněmu uvedla, že neeviduje žádný příspěvek do diskuze ani protinávrh usnesení 

a přistoupila k hlasování. 

 

Usnesení 4.: Schválení Zprávy o činnosti Dozorčí rady HK ČR 

37. sněm HK ČR schvaluje Zprávu o činnosti Dozorčí rady HK ČR od posledního sněmu. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 108 92 1 15 85.19 % 

Společenstev 83 59 3 21 71.08 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 

 

 

5. Zpráva o činnosti Smírčí komise HK ČR od posledního sněmu 

Předsedající sněmu vyzvala předsedu Smírčí komise HK ČR P. Papeže, aby informoval 

o zprávě za uplynulé období. 

P. Papež připomněl poslání Smírčí komise a uvedl, že i přesto, že v uplynulém období nebyly 

zaznamenány žádné spory k řešení, komise je připravena efektivně a spravedlivě řešit budoucí 

výzvy, posilovat kohezi mezi členy a podporovat harmonické obchodní prostředí v rámci 

komory. Dále konstatoval, že kompletní znění Zprávy o činnosti Smírčí komise HK ČR 

od posledního sněmu je součástí sněmovní knihy. 

Předsedající sněmu konstatovala, že ji nebyly doručeny žádné příspěvky do diskuze ani žádný 

protinávrh usnesení, a proto bylo přistoupeno k hlasování. 
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Usnesení 5.: Schválení Zprávy o činnosti Smírčí komise HK ČR 

37. sněm HK ČR schvaluje Zprávu o činnosti Smírčí komise HK ČR od posledního 

sněmu. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 107 89 3 15 83.18 % 

Společenstev 82 68 0 14 82.93 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 

 

 

6. Novela Volebního řádu HK ČR 

Předsedající sněmu vyzvala prezidenta Z. Zajíčka, aby bod odprezentoval. 

Prezident Z. Zajíček uvedl, že zařazení tohoto bodu souvisí s drobným nesouladem v interních 

předpisech Hospodářské komory, které se týká délky a začátku funkčního období členů 

orgánů. 

Zákon stanoví období „nejvýše tří let“, zatímco Statut i Volební řád stanoví přesně tři roky, 

přičemž Volební řád v navazující větě stanoví, že výkon funkce končí řádným zvolením nových 

členů. Komplikace by tak mohla nastat, kdyby se volební sněm nekonal přesně v poslední den 

funkčního období – a tím by při určitém výkladu mohlo vzniknout přesvědčení o překryvu 

výkonu funkcí u dosavadních a nových členů daného orgánu s nejasnými praktickými dopady. 

Ačkoliv v praxi tyto nesrovnalosti zatím nezpůsobily potíže, současný stav není praktický 

a je jistě žádoucí, aby byla interní pravidla Hospodářské komory jednoznačná. Navrhovaná 

změna volebního řádu proto dává sněmu možnost určit, odkdy nově zvolení členové skutečně 

začnou vykonávat svou funkci – a to v přesně vymezeném termínu spadajícím do období mezi 

dnem volby a dnem konce mandátu dosavadních členů. 

Předsedající sněmu konstatovala, že ji nebyly doručeny žádné příspěvky do diskuze ani žádný 

protinávrh usnesení, a proto bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Usnesení 6.: Novela Volebního řádu HK ČR 

37. sněm HK ČR schvaluje novelu Volebního řádu HK ČR v předloženém znění. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 107 86 3 18 80.37 % 

Společenstev 82 68 1 13 82.93 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 
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7. Výroční zpráva HK ČR za rok 2024 

Předsedající sněmu požádala tajemníka úřadu L. Minčiče, aby přednesl Výroční zprávu 

za rok 2024. 

Tajemník úřadu L. Minčič uvedl, že Výroční zpráva HK ČR za rok 2024 obsahuje nejen souhrn 

stěžejních věcných aktivit komory v minulém roce, ale především je nositelem závěrečných 

finančních výkazů a zprávy auditora. Auditor v ní potvrzuje, že účetní závěrka za rok 

2024 podává věrný a poctivý obraz aktiv i pasiv komory, včetně nákladů, výnosů a výsledku 

jejího hospodaření a peněžních toků za rok 2024, a to v souladu s účetními předpisy. Auditor 

neshledal žádné nedostatky a nemá žádné výhrady. 

Z účetní závěrky vyplývá, že finanční rok 2024 skončil hospodářským výsledkem před 

zdaněním ve výši 1 265 623 Kč, což představuje po zdanění výsledek 295 003 Kč. V roce 

2024 se podařilo snížit daňově neuznatelné náklady zejména z oblasti reprezentace, které 

souvisejí se základní činností komory a její podstatou, nicméně negativně ovlivňují její 

hospodářský výsledek. Tajemník úřadu uvedl, že auditor tento krok ocenil. 

Výroční zpráva bude standardně uložena do sbírky listin obchodního rejstříku a bude 

zveřejněna na webu komory. 

Předsedající sněmu konstatovala, že ji nebyly doručeny žádné příspěvky do diskuze ani žádný 

protinávrh usnesení, a proto bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Usnesení 7.: Schválení Výroční zprávy HK ČR za rok 2024 

37. sněm HK ČR schvaluje Výroční zprávu HK ČR za rok 2024 a zaúčtování vytvořeného 

zisku ve výši 295 003 Kč na účet nerozděleného zisku, neuhrazené ztráty minulých let. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 105 88 0 17 83.81 % 

Společenstev 83 66 0 17 79.52 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 

 

 

8. Aktualizace rozpočtu HK ČR na rok 2025 

Předsedající sněmu požádala tajemníka úřadu L. Minčiče, aby bod okomentoval. 

Tajemník úřadu uvedl, že se aktualizace rozpočtu týká zejména zvýšení obratu pro rok 2025, 

a to přibližně o 12 mil. Kč. Nově je do rozpočtu zahrnuta na straně výnosů i spolupráce se 

společností Letiště Praha v oblasti nejen CzechSkills/EuroSkills, ale i v dalších významných 

tématech a navrhuje se také zvýšení předpokládaných tržeb zejména ve službách, které 

komora poskytuje podnikatelům a v oblasti komerčních akcí. 
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Na druhé straně se upravují náklady v několika položkách, které souvisejí zejména s aktivitou 

EuroSkills, které proběhnou letos v dánském Herningu, a kam komora vysílá tým 

14 soutěžících s doprovodem. Zpřesňují se náklady související s nájemným za nájem 

kanceláří úřadu komory a také nájmem prostor pro komerční akce, které letos proběhly, nebo 

se teprve budou organizovat. Upravují se i některé další položky nákladů, a to s ohledem na 

skutečnost roku 2024. 

Navržený hospodářský výsledek ve výši 230 000 Kč odpovídá vyrovnanému rozpočtu i pro 

toto období. 

Tajemník úřadu dále konstatoval, že v rámci tohoto bodu se letos nepředkládá schválení 

auditora pro rok 2025, neboť sněm schválil auditora v loňském roce pro účetní období 

2024 i 2025. Bližší informace jsou uvedeny v příslušném podkladovém materiálu. 

Předsedající sněmu konstatovala, že jí nebyly doručeny žádné přihlášky do diskuze ani žádný 

protinávrh usnesení, a proto bylo přistoupeno k hlasování. Zároveň upozornila, že v souladu 

se Statutem HK ČR čl. 8 odst. 3 je pro schválení rozpočtu nutná 3/5 většina přítomných 

zástupců z obou sněmoven. 

 

Usnesení 8.: Schválení aktualizace rozpočtu HK ČR na rok 2025 

Pozn. Nutná 3/5 většina pro schválení. 

37. sněm HK ČR schvaluje aktualizaci rozpočtu HK ČR na rok 2025. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 104 80 0 24 76.92 % 

Společenstev 81 61 1 19 75.31 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 

 

 

9. Rozpočet HK ČR na rok 2026 

Předsedající sněmu vyzvala tajemníka úřadu L. Minčiče, aby okomentoval i tento bod. 

Tajemník úřadu informoval, že návrh rozpočtu pro příští rok vychází jako vždy ze zkušeností 

a kvalifikovaného odhadu výnosů i nákladů. Předkládá se ke schválení vyrovnaný rozpočet 

s hospodářským výsledkem 280 tis. Kč., s tím, že jednotlivé položky výnosů i nákladů odrážejí 

stávající, plánované a předpokládané aktivity. 

Stejně jako v minulých letech se navrhne příštímu sněmu úprava (aktualizace) tohoto rozpočtu 

podle aktuální situace. 

Předsedající sněmu konstatovala, že jí nebyly doručeny žádné přihlášky do diskuze ani žádný 

protinávrh usnesení, a proto bylo přistoupeno k hlasování. Zároveň upozornila, že v souladu 

se Statutem HK ČR čl. 8 odst. 3 je pro schválení rozpočtu nutná 3/5 většina přítomných 

zástupců z obou sněmoven. 
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Usnesení 9.: Schválení rozpočtu HK ČR na rok 2026 

Pozn. Nutná 3/5 většina pro schválení. 

37. sněm HK ČR schvaluje rozpočet HK ČR na rok 2026. 

 

Výsledky hlasování: 
 

SNĚMOVNA PŘÍTOMNO PRO  PROTI ZDRŽEL SE % 

Všeobecná 104 85 0 19 81.73 % 

Společenstev 79 62 2 15 78.48 % 

Usnesení bylo přijato potřebnou většinou hlasů. 

 

 

10. Různé, diskuze 

Předsedající sněmu zahájila projednávání závěrečného bodu programu a uvedla, že diskuze 

bude strukturována do tří tematických bloků s tím, že na každý tematický blok bude vyhrazeno 

25 minut. Případným vstupům do diskuze na jiná témata bude věnován prostor v závěrečném 

bloku. 

Diskuze započala blokem na téma byrokratický detox. Na pódiu zůstal prezident Z. Zajíček, 

expertka HK ČR na evropskou legislativu A. Mastantuono a prostřednictvím videokonference 

se připojil čestný prezident HK ČR a prezident Eurochambres V. Dlouhý. 

Viceprezident F. Dvořák vystoupil s příspěvkem do diskuze a hovořil o legislativě ESG, 

byrokracii a hospodaření. 

V. Dlouhý na úvod svého vystoupení připomněl Draghiho zprávu a její závěry 

o konkurenceschopnosti EU. Zmínil, že hlavním tématem v Evropském parlamentu již není 

Green Deal, ale právě konkurenceschopnost. Dále hovořil o postoji Eurochambres k tématu 

byrokracie a zmínil kroky, které komora podniká. 

Dále vystoupila A. Mastantuono a hovořila o zátěži, jaká je na firmy kladena v souvislosti 

s legislativou ESG. Prezident Z. Zajíček navázal obavou, aby povinnost vymáhat dodržování 

ESG nebyla uměle přenesena na soukromý sektor, např. na bankovní instituce. Uvedl, že není 

jiné cesty než napravovat zákon zákonem. Viceprezident T. Prouza vystoupil s příspěvkem do 

diskuze a kladně ohodnotil aktivitu HK ČR v rámci připomínkování evropské legislativy. 

Následně s reakcí vystoupil V. Dlouhý a komentoval původ legislativy ESG a postoje velkých 

evropských hospodářských komor. Prezident Z. Zajíček na závěr diskuzního bloku zdůraznil 

potřebu posílení pozice HK ČR na evropské úrovni. 

Předsedající sněmu diskuzní blok ukončila a započala diskuzi k energetice. na pódiu zůstal 

prezident Z. Zajíček a připojila se k němu Z. Krejčiříková, členka představenstva HK ČR 

a předsedkyně Energetické sekce. 

K tématu energetiky vystoupil viceprezident F. Dvořák s příspěvkem do diskuze a hovořil mimo 

jiné o soběstačnosti České republiky v energetice. Z. Krejčiříková následně připomněla 
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úspěchy HK ČR v oblasti energetické politiky a komentovala výstavbu nových energetických 

zdrojů, na což navázal i prezident Z. Zajíček. Dále v diskuzi k tomuto bloku vystoupil V. Hrabák 

na téma transformace české energetiky a na jeho vystoupení zareagovala Z. Krejčiříková 

zhodnocením rozdílných zájmů členských států. Prezident Z. Zajíček na závěr diskuzního 

bloku komentoval snahu o nalezení podpory pro navrhovaná opatření napříč politickou 

reprezentací. 

Předsedající poděkovala za příspěvky a započala další blok diskuze na téma vzdělávání a trh 

práce. Do diskuse přizvala J. Rezlerovou, předsedkyni Sekce zaměstnanosti a trhu práce 

a V. Stárka, člena představenstva HK ČR a předsedu Sekce vzdělávání, a rovněž i gesčního 

viceprezidenta T. Prouzu. 

I. Bartoňová Pálková vystoupila s příspěvkem do diskuze a upozornila na zaměstnávání na 

částečný úvazek a problematiku šedé ekonomiky. J. Rezlerová zareagovala zmíněním 

opatření, která HK ČR v této souvislosti připravuje. Reakci pronesl také prezident Z. Zajíček 

a připomněl uplatněné připomínky komory k diskutované legislativě. Viceprezident T. Prouza 

příspěvkem do diskuze komentoval frekvenci kontrol státní správy. V. Stárek vyjádřil 

přesvědčení, že díky činnostem HK ČR se podařilo celý proces zmírnit. P. Papež ve svém 

příspěvku do diskuze zmínil problematiku exekucí a oddlužení. 

Následně pokračovala diskuze na téma Národní soustavy kvalifikací, národních sektorových 

rad či rekvalifikace, ve které vystoupila I. Bartoňová Pálková a reakcí na téma politiky 

zaměstnanosti přispěl prezident Z. Zajíček. A. Bareš přispěl do diskuze komentářem k Národní 

soustavě povolání. Dále vystoupil F. Jirků a hovořil o tématu vzdělávání, na vystoupení 

reagoval prezident Z. Zajíček a navázal na téma odborného vzdělávání a motivace žáků pro 

volbu řemeslných oborů. V. Stárek pokračoval v diskuzi ke struktuře školství a propagaci 

odborného vzdělávání. Viceprezident T. Prouza upozornil na význam tohoto tématu v rámci 

nadcházejících parlamentních voleb a zmínil související témata, na která bude nutné se 

zaměřit, a to nejen zaměstnávání zahraničních pracovníků, ale i zdravotní stav populace. 

 

Předsedající sněmu ukončila poslední blok diskuze a požádala prezidenta o závěrečné slovo. 

Prezident v závěru 37. sněmu zopakoval hlavní témata z vystoupení hostů, poděkoval 

přítomným za zapojení do diskuze a poděkoval také za projevenou ambici dále naplňovat cíle, 

které jsou třeba ke zlepšení podnikatelského prostředí.  

Předsedající sněmu na závěr všem přítomným poděkovala za pozornost a ukončila jednání 

37. sněmu HK ČR. Dodala, že zápis z jednání sněmu bude rozeslán všem složkám. 

 

Jednání sněmu bylo ukončeno v 15:57 hodin.  
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Jana Havrdová v.r.       

 

____________________      

předsedající sněmu        

 

 

 

 

Alena Mastantuono v.r.     David Štěpán v.r. 

 

_____________________     _______________________ 

zapisovatelka            zapisovatel 

 

 

 

Daniel Havlík v.r.      Luboš Kastner v.r. 

 

____________________     _______________________ 

ověřovatel zápisu      ověřovatel zápisu 

 

 

 

Petr Papež v.r.      Tomáš Ditrt v.r. 

 

____________________     _______________________ 

předseda návrhové komise     předseda mandátové komise 


